
 

Rezolucja Nr 37/XLV/12 

Rada Miasta Krakowa 

zebrana na sesji w dniu 16 maja 2012 r. 

uchwala niniejszą 

REZOLUCJĘ 

skierowaną do parlamentarzystów ziemi krakowskiej w sprawie poparcia  

dla obywatelskiego projektu zmiany ustawy o dochodach jednostek samorządu terytorialnego. 

Podatek „janosikowy” to obowiązkowa wpłata do budżetu państwa wprowadzona w 2003 roku, 

którą płacą najbogatsze samorządy na rzecz pozostałych. W odniesieniu do gmin opłatę taką muszą uiścić 

podmioty, których dochody z podatków w przeliczeniu na głowę mieszkańca przekroczą 150% średniej 

krajowej. 

Łącznie w 2012 roku jednostki wspomogą biedniejsze gminy, powiaty i województwa kwotą  

2,4 mld zł. Przy czym jak wynika z ustawy budżetowej na 2012 rok, gminy przekażą na ten cel 651,5 mln zł 

(w 2011 r. - 619 mln zł), powiaty - 1,068 mld zł (w 2011 roku przekażą 1,13 mld zł), a województwa ponad 

687 mln zł (w 2011 r.- 627 mln zł). Wśród powiatów, wraz z miastami na prawach powiatu, głównymi 

wpłacającymi są: Warszawa (828 mln zł), Poznań (84 mln zł), Wrocław (59,5 mln zł), Łódź (25 mln zł), 

Kraków (61,5 mln zł), Gdańsk (32,1 mln zł) i Katowice (30,8 mln zł), pow. Pruszkowski (26,5 mln zł), 

pow. Piaseczyński (36,9 mln zł). 

Rada Miasta Krakowa z satysfakcją przyjmuje obywatelski projekt nowelizacji ustawy o dochodach 

jednostek samorządu terytorialnego. Celem jego jest naprawienie błędnych i niesprawiedliwych zapisów 

w ustawie. Projekt stanowi pewien kompromis. Nie znosi bowiem instytucji „janosikowego”, ale znacznie 

zmniejsza obciążenia gmin z tego tytułu. Wpłata Gminy Kraków zmniejszyłaby się blisko o 20 mln zł. 

Rada Miasta Krakowa podkreśla, iż rozwój gmin aglomeracji krakowskiej jest uzależniony od 

procesów modernizacyjnych zachodzących Krakowie. Stąd też ograniczenie „janosikowego” pozwala na to, 

aby Kraków mógł rozwijać te usługi, z których korzystają nie tylko mieszkańcy naszego miasta, ale również 

gmin ościennych. 

Dlatego też RMK zwraca się do parlamentarzystów o poparcie obywatelskiej inicjatywy 

ustawodawczej, która jest korzystna dla przyszłości naszego miasta. 

Wiceprzewodniczący Rady 
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